



An invitation to celebrate



The International Mathematical Union is leading the project of having UNESCO proclaiming March 14 (Pi Day) as the International Day of Mathematics (IDM). This proclamation has been adopted by the Executive Board of UNESCO at its 205th

session in October 2018. It is now on the agenda of the 40th General Conference of UNESCO in November 2019. If adopted, the official launch will be in 2020.

Considering that March 14 2020 is a Saturday, the launch at the UNESCO Headquarters in Paris will take place on Friday March 13, 2020. We will hold a simultaneous African launch at the Next Einstein Forum in Nairobi, Kenya.

The 2020 theme is **Mathematics is everywhere**

- Mathematics is everywhere in science and tech.
- Mathematics is everywhere in the organization of civilizations.
- Mathematics is essential to meet the UN Sustainable Development Goals.
- Mathematics is everywhere in whatever you do.
- Tell me about an activity or area and I will tell you where mathematics is.

On the [website](#) you can

- Find open source material related to theme:
- projects, ideas, software for use in classrooms, in large events or in small activities for the children and the general public;
- Find instructions on how to organize an event;
- Post your activities on an interactive map;
- Explore the activities around the world.

How will you celebrate?

- Will you celebrate in your classroom?
- Do you wish to organize a small exhibition and/or interactive activities with your local community?
- Will your national mathematical society or mathematics teachers association organize national activities?
- Will you celebrate with a neighbouring country?

Start thinking about how you will celebrate. We are here to help. www.idm314.org



Une invitation à célébrer



L'Union mathématique internationale pilote le projet de faire proclamer par l'UNESCO le 14 mars (ou jour de Pi), la Journée internationale des

mathématiques. Cette proclamation a été adoptée par le Conseil exécutif de l'UNESCO lors de sa 205^e séance en octobre 2018. Elle est à l'ordre du jour de la 40^e conférence générale de l'UNESCO en novembre 2019. Si adoptée, le lancement officiel sera en 2020.

Au vu du fait que le 14 mars 2020 est un samedi, le lancement au quartier général de l'UNESCO à Paris aura lieu le vendredi 13 mars 2020. Nous tiendrons un lancement parallèle au prochain Next Einstein Forum à Nairobi au Kenya.

Le thème 2020 est **Les mathématiques sont partout**

- Les mathématiques sont partout en sciences et en technologie.
- Les mathématiques sont partout dans l'organisation de la civilisation.
- Les mathématiques sont essentielles à l'atteinte des objectifs de développement durable des Nations Unies.
- Les mathématiques sont partout dans tout ce que vous faites.
- Donnez-moi une activité ou un domaine et je vous dirai où sont les mathématiques.

Sur le [site web](#) vous pouvez

- Trouver du matériel libre de droit relié au thème: projets, idées, logiciels, à utiliser dans la classe, lors de grands événements ou de petites activités destinées aux enfants ou au grand public;
- Trouver un mode d'emploi sur comment organiser une activité;
- Afficher votre activité sur une carte interactive;

Comment célébrerez-vous?

- Célébrerez-vous dans votre classe?
- Voulez-vous organiser une petite exposition et/ou des activités interactives dans votre communauté locale?
- Votre société mathématique nationale et/ou votre association d'enseignants en mathématiques vont-elles organiser des événements d'envergure nationale?
- Allez-vous célébrer avec un pays voisin?

Commencez à penser comment vous voulez célébrer. Nous pouvons aider. www.idm314.org

